
 

 

Art.47-vragen: Natuur&Milieu legt klacht neer bij Europese Commissie over Nederlands 
beleid rond de toepassing van bestrijdingsmiddelen in drinkwatergebieden 

 

Dag, 

Zaterdag 11 mei lazen wij op NOS.nl dat Natuur&Milieu een klacht heeft neergelegd bij de 
Europese Commissie omtrent het in Nederland geldende beleid rond de toepassing van 
bestrijdingsmiddelen in grondwaterbeschermingsgebieden1. Gesteld wordt dat dat beleid tekort 
schiet, waardoor de kwaliteit van ons grondwater mogelijk onder druk komt te staan:  

‘"Drinkwater- en natuurgebieden verdienen de hoogste bescherming", zegt Rob van Tilburg van 
Natuur & Milieu. "De Europese Commissie heeft gezegd: in dat soort gebieden moeten 
bestrijdingsmiddelen geminimaliseerd of uitgebannen worden. Nederland komt die verplichting 
niet goed na", zegt hij.’  

Volgens het bericht ging de Minister van LNV ervan uit dat in heel Nederland al een verbod rustte 
op het gebruik van bestrijdingsmiddelen in grondwaterbeschermingsgebieden. Dat dat niet zo 
blijkt te zijn kwam voor hem als een verrassing – hetgeen wellicht voor u dan weer een verrassing 
is. 

U raadt het wellicht al: wij zijn benieuwd naar de situatie in Utrecht. Concreet hebben we de 
volgende vragen: 

 In het Handelingsperspectief lezen we dat de provincie onderzoek gaat doen naar de 
invloed van infiltrerend oppervlaktewater op de grondwaterkwaliteit in 
grondwaterbeschermingsgebieden. Wanneer verwacht u daarvan de resultaten, en 
betrekt u het onderzoek van Natuur & Milieu hierin? 

 In het Handelingsperspectief lezen we ook dit: ‘We nemen deel en dragen financieel bij 
aan een gezamenlijk project van CLM (Centrum voor Landbouw en Milieu) en een aantal 
provincies en drinkwaterbedrijven over gewasbescherming in 

 
1 https://nos.nl/artikel/2520055-klacht-in-brussel-over-nederlandse-aanpak-landbouwgif-in-
drinkwatergebieden 
 



grondwaterbeschermingsgebieden.’ Wanneer kunnen we de uitkomsten van dat project 
verwachten? Zijn er provincies bij dat project betrokken waar nu al een verbod geldt? 

 In hetzelfde document stelt u dat de provincie lokaal een verbod in kan stellen, ‘mits 
doeltreffend.’ Op welk moment is zo’n verbod inderdaad doeltreffend? Kunnen de 
uitkomsten van de diverse lopende onderzoeken hierin een rol spelen? En zou u de voor- 
en nadelen van een mogelijk verbod eens op een rijtje kunnen zetten? 

 Hierop voortbordurend: op welk niveau zou zo’n verbod idealiter moeten worden 
uitgevaardigd: lokaal, regionaal, nationaal of Europees? 

 De provincie staat aan de lat voor gezondheid en welzijn van onze inwoners. De 
beschikbaarheid van schoon drinkwater voor iedereen is daarbij een voorwaarde. 
Daarbij komt dat we een verantwoordelijkheid hebben in de bescherming van onze 
natuur. Is het op dit moment mogelijk die belangen optimaal te behartigen, en de 
toepassing van bestrijdingsmiddelen in grondwaterbeschermingsgebied te blijven 
toestaan? 

 

Tot zover! 

Alvast veel dank voor de beantwoording, 

 

Philip Overkleeft Erwin Virginia         Wilma A. de Boer-Leijsma            Amos de Jong 
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